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Český  svaz  chovatelů 
Maškova 3, 182 53 Praha 8 – Kobylisy  

tel.: 284683437                       fax: 284681451 
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Zápis č. 1/2006 
z jednání Ústřední odborné komise chovatelů drůbeže, jež se konalo 

 dne 11. února 2006 v Čáslavi, a to v rámci školení posuzovatelů drůbeže. 

 

 

Přítomni:      Z. Dráb, J. Kalaš, Ing. Konrád, I. Pavel, Ing. Prombergerová PhD., J. Škoda,  

                     Ing. Šonka, Ing. Tuláček, J. Vilhelm, P. Ţuffa, Ing. Stejskalová 

Omluveni:    J. Bayer, Ing. Bouma, CSc. 

 

Program: 1.) Úvod, kontrola usnesení 

                2.) Klub chovatelů krůt a perliček 

                3.) Vzorník plemen drůbeţe 

                4.) Různé, diskuse, závěr 

 

 Ad 1) Úvod, kontrola usnesení 

   Jednání zahájil Ing. František Šonka, po kontrole usnesení přistoupili členové ÚOK 

CHD a hosté k dalším bodům jednání. Výrobci nánoţních krouţků Miroslavu Zelinovi 

budou zaslány vzorky německých, slovenských a českých (poškozených) nánoţních 

krouţků na drůbeţ. Nadále bude jednáno o zlepšení kvality českých nánoţních krouţků na 

drůbeţ. 

USNESENÍ 06/1/1/1: Výrobci nánoţních krouţků budou zaslány vzorky německých, 

                                    slovenských a poškozených českých krouţků na drůbeţ. Nadále 

                                    bude jednáno o zlepšení kvality českých nánoţních krouţků na 

                                    drůbeţ. 

    

Ad 2)  Klub chovatelů krůt a perliček 

   Jelikoţ Klub chovatelů vodní drůbeţe, krůt a perliček nemůţe vzhledem k obsáhlosti 

sdruţených druhů, plemen, barevných a kresebných rázů řádně naplňovat poslání klubu 

(tedy řídit plemenářskou práci), vyvstala potřeba oddělit od vodní drůbeţe krůty a perličky. 

ÚOK CHD iniciuje vznik nového Klubu chovatelů krůt, popřípadě Klubu chovatelů krůt a 

perliček (v případě, ţe Vlastimil Kmošek nezorganizuje vznik samostatného Klubu 

chovatelů perliček). S přípravami zaloţení Klubu chovatelů krůt pomůţe Jaroslav Kalaš, 

novým předsedou klubu by pak měl být jmenován Zdeněk Dráb. Jednání ÚOK CHD byl 

přítomen i Josef Škoda, předseda Klubu chovatelů vodní drůbeţe, krůt a perliček. 

USNESEN9 06/1/2/1: ÚOK CHD iniciuje vznik nového Klubu chovatelů krůt, s příprava- 

                                     mi pomůţe Jaroslav Kalaš, novým předsedou bude jmenován Zde- 

                                     něk Dráb. (Dále se bude jednat s Vlastimilem Kmoškem o zaloţení 

                                     Klubu chovatelů perliček.)  

 

Ad 3)  Vzorník plemen drůbeţe 

   V zápise z jednání ÚOK CHD č. 4/2005 byly uvedeny základní informace o 

připravovaném Vzorníku plemen drůbeţe. ÚOK CHD zadala kalkulaci nákladu do 

brněnské tiskárny Print-Typia: 
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Rámcová a předběţná kalkulace – tiskárna Print-Typia, Brno: 

Název: Vzorník plemen drůbeţe 

Papír: text – křída mat. 135 gr 

           potah – křída lesk. 135 gr 

Rozsah: cca 450 stran textu 

Barevnost: + 16 listů (4 + 4 barevné fotografie) 

Formát: A5 – 145 x 205 mm 

Náklad: 1000 nebo 2000 ks – alternativní výpočet 

Knihařské zpracování včetně výroby krouţkových šanonů: snášení, ořez, 4x děrování, 

vloţení do krouţkových šanonů (krouţkový šanon s potiskem potahu, lamino lesk) 

Balení: zatím neurčeno 

Termín dodání: po obdrţení vlastní objednávky a zálohové platby (výše bude stanovena 

pod dohodě) a po odsouhlasení - 40 pracovních dnů 

Poţadavky: předání rukopisu, barevných diapozitivů či fotografií, černobílých fotografií či 

nákresů, rukopis je moţno dodat uloţený na přenosném médiu.  

V případě změn cen papíru a dalších vstupů o více jak 5% si vyhrazuje tiskárna právo na 

změnu ceny. 

Je moţné, ţe při vlastním zadání zakázky bude tato rámcová a předběţná kalkulace 

upravena.  

Rámcová a předběţná kalkulace: 

Cena: 1000 ks – 338,65 Kč/ks (i s 19% DPH = 403 Kč/ks) 

          2000 ks – 305,26 Kč/ks (i s 19% DPH = 363,3 Kč/ks) 

Doplnění ÚOK CHD: 

- poplatek BDRG za černobílé perokresby – předpoklad maximálně 30.000 Kč 
      (BDRG byl opakovaně písemně ţádán o vyjádření, kolik bude poţadovat za jednu černobílou                    

       perokresbu, vyjádření doposud nepřišlo.) 

- celkový honorář pro autory za text a některé perokresby a fotografie – 80.000 Kč 
              (honorář je odvozen z honoráře za Vzorník plemen králíků, jenţ je však rozsahem menší) 

- honorář pro lektory = ? 

 

Předpokládaná návratnost: 

- při výtisku 1000 ks – čtyři roky 

- při výtisku 2000 ks – osm roků 

 

Doporučený počet výtisků 

- 2000 ks 

 

Doporučená maximální cena  

     -     550 Kč/ks 

 

Předkládány ukázky stěžejních kapitol, předáno Slaviboru Petržílkovi. 

 

USNESENÍ 06/1/3/1: Předběţná kalkulace, doporučený počet výtisků, počet výtisků,  

                                    doporučená cena viz. výše. 

 

Ad 4)  Různé, diskuse, závěr 

   Klub chovatelů plymutek zaslal ÚOK CHD a zároveň i ÚV ČSCH ţádost o poskytnutí 

finanční podpory pro výrobu naučného filmu o plymutkách. Film bude vydán u příleţitosti 

stého výročí zaloţení klubu. ÚOK CHD poskytne prostředky v rámci moţnosti svého 

rozpočtu  -  tedy maximálně 2000 Kč. O případnou větší podporu bude poţádán ÚV ČSCH 

USNESENÍ 06/1/4/1: ÚOK poskytne Klubu chovatelů plymutek příspěvek 2000 Kč,  

                                    o případnou další podporu bude poţádán ÚV ČSCH. 

 

                                                                       Ing. František ŠONKA,  

                                                                       předseda ÚOK CHD 

 
Zapsali – Ing. František Šonka, Eliška Stejskalová  
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Český  svaz  chovatelů 
Maškova 3, 182 53 Praha 8 – Kobylisy  

tel.: 284683437                       fax: 284681451 

e-mail: drubez@cschdz.cz 
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IČO: 00443204,    bank. spojení:  KB, Praha 8,     č. ú. 635-081/0100 
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Zápis č. 2/2006 
ze společného jednání ÚOK CHD s kluby chovatelů drůbeže, jež se konalo 

 dne 23. června 2006 v Praze.  
 

 

Přítomni: ÚOK CHD – Ing. Jan Bouma, CSc., Ing. Richard Konrád, Ing. Iveta Promberge- 

                rová, PhD., Ing. František Šonka; 

                Kluby –Miroslav Pavlas (AR), Miroslav Horák (BA), B. a M. Macíčkovi (boj.p.) 

                Miroslav Harčarík + Ing. František Srp (česká plem.slepic), Ing.Marie Zemanová 

                (FA), Jaroslav Novák (HA), Ing. Richard Konrád (chochol. plem.), Zdeněk Dráb 

                (krůty a perl.), Mgr. Karel Nietsch + Václav Sekáč (RI), Jiří Král (VE), Radim 

                Weiter (V), Josef Škoda (vodní dr.), Pavel Hrubeš (W); 

Hosté:      Ing. Luboš Valehrach; 

Nepřítomni: ÚOK CHD – Jaroslav Bayer, Josef Vilhelm; 

                     Kluby – AM, AU, h Č, NH, L, MI, PL, SA, SE, zakrslá a zdrob. 

 

                     

PROGRAM:     1. Úvod, informace o činnosti ÚOK CHD a PKD 

                          2. Směrnice pro činnost kontrolovaných chovů drůbeže 

                          3. Kluby – právní subjektivita, vedení podvojného účetnictví 

                          4. Informace z klubů, různé, závěr 

 

Ad 1) Úvod, informace o činnosti ÚOK CHD a PKD 

   Jednání zahájil Ing. František Šonka, předseda ÚOK CHD a místopředseda Rady 

Plemenné knihy drůbeţe. Zdůraznil, ţe kluby jsou důleţitým článkem ČSCH, aktivní 

kluby jsou „nositeli pokroku“. Uvedl, ţe chovatelé drůbeţe mají v rámci ČSCH velmi 

specifické postavení – drůbeţ patří mezi hospodářská zvířata, je tedy nezbytné se řídit 

plemenářským zákonem. Z toho pramení několik výhod: na chovy evidované Plemennou 

knihou drůbeţe a na genetické zdroje je moţné získat finanční prostředky z různých 

podpůrných programů (uznáno je 10 šlechtitelských chovů, 78 plemenných chovů – vloni 

dohromady dostaly příspěvek 110 000 Kč, dále je uznáno 8 chovů s genetickými zdroji 

českých slepic a 30 chovů s genetickými zdroji českých hus – dohromady vloni získaly 

podporu 300 000 Kč).  

   Jistou nevýhodou je, ţe finanční prostředky jsou poskytovány ze státního rozpočtu, stát 

jejich čerpání precizně kontroluje, činnost Plemenné knihy drůbeţe a agenda genetických 

zdrojů podléhá přísné kontrole plemenářské inspekce. Nad ÚOK CHD je nadřazena Rada 

Plemenné knihy drůbeţe, ve které jsou jmenování zástupci nejen ČSCH. 

   Dále Ing. František Šonka zdůraznil, ţe časté nářky na nedostatek informací ze strany 

ÚOK CHD a Rady PKD nejsou na místě. Veškeré nezbytné informace jsou zveřejňovány 

ve věstníkové části časopisu Chovatel. Takţe kdo má zájem, informace si najde.    

   Ing. František Šonka informoval o přípravě celostátní výstavy. Z brněnského výstaviště 

se odešlo proto, ţe pronájem výstaviště byl neúnosně vysoký a v roce 2000 výstavu 

nepodpořili ani návštěvníci. ÚOK chovatelů okrasných a uţitkových holubů poţaduje  

nekonat výstavu v Lysé nad Labem, ale na výstavišti v Praze 9-Letňanech, a to z důvodů  
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většího prostoru a moţnosti vystavit zvířata v jedné řadě. Původní plán pořádat letos 

současně výstavu drobného zvířectva s velkou výstavou psů má své klady i zápory 

(pestřejší výstava, větší náklady za pronájem haly). Existuje velká pravděpodobnost, ţe 

celostátní výstava se letos konat nebude, jelikoţ je to velké finanční riziko. Protoţe jiţ 

vloni odpadlo – z důvodu ptačí chřipky – uznávací řízení plemenných chovů drůbeţe na 

celostátní výstavě, rozhodla ÚOK CHD následovně.  

Majitelé stávajících plemenných chovů drůbeže přihlásí drůbež k uznávacímu řízení 

na tyto výstavy (zcela nové chovy budou uznány přímo v chovech):  

1.) Česká výstava drobného zvířectva, Litoměřice, 21.-22. října 2006 (bližší 

informace v časopise Chovatel a na internetu www.cschdz.cz   

2.) Výstava Morava a Slezska, Přerov, 27.-28. října 2006, (bližší informace 

v časopise Chovatel); 

3.) Výstava Náš chovatel, 12.-14. ledna 2007 (bližší informace budou 

zveřejněny v časopise Chovatel). 

   Majitelé stávajících plemenných chovů hrabavé drůbeže vystaví šest kusů drůbeže, 

obojího pohlaví, minimálně jeden kus prodejný. Majitelé stávající plemenných chovů 

vodní drůbeže vystaví čtyři kusy drůbeže, obojího pohlaví, minimálně jeden kus 

prodejný.  

   Dále Ing. František Šonka konstatoval, ţe Evropskou výstavu, jeţ se konala v roce 2004 

v Praze, podpořili především němečtí chovatelé. Bylo by proto dobré jim tuto podporu 

vrátit. Ing. František Šonka pořádal zástupce klubů, aby projednali v klubech podpoření 

letošní Evropské výstavy v Lipsku. Uvedl dále, ţe ÚV ČSCH počítá s hromadným svozem 

zvířat od českých chovatelů. Miroslav Harčarík konstatoval, ţe Klub chovatelů českých 

plemen slepic má zájem zúčastnit se s ukázkovou expozicí EV.  

   Ing. František Šonka se pozastavil u posuzování drůbeţe – uvedl, ţe český způsob, kdy 

posuzovatel bere drůbeţ do rukou a nehodnotí ji – jako řada zahraničních posuzovatelů – 

pouze pohledem do klece, je daleko preciznější. Upozornil dále na nutnost vychovávat 

mladé chovatele, jelikoţ členská základna – a to i v klubech – dosti stárne.  

    

Ad 2) Směrnice pro činnost kontrolovaných chovů drůbeţe 

   Ing. Richard Konrád, člen ÚOK CHD a Rady Plemenné knihy drůbeţe, informoval, ţe 

chov drůbeţ, jeţ patří mezi hospodářská zvířata, se musí řídit plemenářským zákonem č. 

154/2000 Sb. V roce 2000 získal ČSCH statut uznaného chovatelského sdruţení, je 

pověřen evidencí čistokrevných plemen drůbeţe. Zavedení Plemenné knihy drůbeţe má 

svoje, jak jiţ bylo jednou uvedeno, výhody i nevýhody. Výhodou jsou finanční prostředky 

poskytované ze státního rozpočtu, nevýhodou kontroly plemenářské inspekce a povinnost 

zveřejňovat výsledky kontroly uţitkovosti. Proto je nutné, aby chovatelé, jejichţ chovy 

jsou evidovány PKD, vedli řádnou evidenci. Poté ÚOK CHD rozhodla, že chovy, jejichž 

majitelé nebudou řádně dodávat veškeré podklady do PKD, budou vyřazeny z PKD.    

   Momentálně probíhá novelizace plemenářského zákona a jeho vyhlášek, které jsou čtyři: 

- vyhláška o šlechtění a evidenci; 

- vyhláška o evidenci ţivočišných genetických zdrojů; 

- vyhláška o odborných kursech k výkonu odborných činností v oblasti kontroly 

uţitkovosti; 

- vyhláška o označování hospodářských zvířat. 

Zákon a příslušné vyhlášky se novelizují tak, aby  vše bylo uvedeno co nejjednodušeji, 

odborné věci jsou zapracovány do šlechtitelských programů a do řádů plemenných knih, 

které připravují jednotlivá chovatelská sdruţení. Po ukončeném vnějším i vnitřním 

připomínkovém řízení vyjde novelizovaný zákon včetně vyhlášek. Rada Plemenné knihy 

drůbeţe poté aktualizuje směrnice pro činnost kontrolovaných chovů drůbeţe. Nakonec se  

ukázalo, ţe Rada PKD udělala dobře, ţe se neukvapila s dřívějším přepracováváním 

dotyčných směrnic.  

      

 



 

 

Ad 3) Kluby – právní subjektivita, vedení podvojného účetnictví 

   Ing. Luboš Valehrach, daňový poradce a člen ÚV ČSCH, uvedl, že od 1. ledna 2007 

jsou všechny svazové organizace povinny ze zákona vést podvojné účetnictví. Není to 

věc, se kterou by přišel ÚV ČSCH nebo ÚOK CHD, je to dáno zákonem. Účetnictví lze 

vést ve zjednodušené formě – k tomu je určen americký deník. V této podobě je podvojné 

účetnictví takřka identické s jednoduchým. (Americký deník je k dispozici ke stažení na 

webových stránkách svazu: www.cschdz.cz.  Organizace – tedy i kluby – si mohou 

zakoupit brožuru „Účetnictví organizačních složek ČSCH od roku 1997“, cena 95 Kč 

+ dobírka, k dispozici na adrese: Tiskárna ČSCH, spol.s.r.o., Plotní 69, 602 00 Brno.) 

Organizace ČSCH (tedy i kluby) provedou ocenění majetku, není k tomu nutný znalec, lze 

cenu odhadnout a zanést do účetnictví. Přiznání k dani z příjmů právnických osob se 

podává do 31.3. za předchozí rok, přiznání k dani darovací (např. sponzorské dary) po 25 

dnech po skončení pololetí – uplatňuje se jako u neziskové organizace. 

   Ing. Luboš Valehrach dále konstatoval, ţe dle Stanov ČSCH jsou kluby již od roku 

1993 právními subjekty, mají tedy povinnost mít svoje identifikační číslo – IČO. 

Kluby, které ho nemají vyřízené, učiní následující kroky: 

1.) Vyplní evidenční kartu s aktuálními údaji, pošlou na adresu ÚOK CHD,  

2.) Mgr. Danu Holíkovou (ČSCH, Maškova 3, 182 53 Praha 8 –Kobylisy) požádají 

o potvrzení o registraci klubu v rámci ČSCH; 

3.) Na příslušný krajský statistický úřad (záleží na sídle klubu) pošlou spolu 

s registrací žádost o přidělení identifikačního čísla; 

4.) Přidělení identifikační číslo nahlásí na ÚOK CHD. 

   Kluby, které si do konce roku 2006 nevyřídí přidělení identifikačního čísla, budou 

zrušeny. ÚOK CHD, jako zřizovatel chovatelských klubů, kluby zruší.  

   Účet v bance není povinnost – pouze u organizací (klubů), které pobírají státní dotace – 

tedy Klub chovatelů českých hus a Klub chovatelů českých plemen slepic. Pokud 

organizace (kluby) peníze ukládají, tak ne na vkladní kníţku vedenou na fyzickou osobu, 

která v případě úmrtí funkcionáře podléhá dědickému řízení. Ing. Luboš Valehrach 

referoval o jednáních, jeţ vedl s Poštovní spořitelnou – základní organizace (kluby) mohou 

u této spořitelny zřídit kníţku, na níţ se, v případě, ţe se s penězi neděje ţádný pohyb, 

neplatí poplatky. Ing. František Srp a Miroslav Harčarík potvrdili, ţe u Poštovní spořitelny 

platil Klub chovatelů českých plemen slepic v minulém roce minimální poplatek, byť na 

účtu byla vysoká hotovost. Ke zřízení účtu bylo nutné potvrzení o registraci, IČO, výpis, ţe 

ČSCH je zaregistrováno u ministerstva vnitra a zápis ze schůze, v níţ byli uvedeni 

funkcionáři, kteří mají podpisové právo.  

    

 

Ad 4) Informace z klubů, různé, závěr 

- Ing. Richard Konrád – Klub chovatelů chocholatých plemen: zatím se nepodařilo  

podchytit chovatele paduánek, klub má 16 členů; 

- Pavel Hrubeš – Klub chovatelů vyandotek: pokles členské základny vinou omezeného 

posílání zvířat drahou, pobočka PKD zrušena, chovatelé nebyli ochotni zasílat podklady; 

- Zdeněk Dráb – Klub chovatelů krůt a perliček: nově vzniklý klub, 14 členů, mladí 

chovatelé, snaha o popularizaci chovu krůt v omezených prostorách; 

- Boţena Macíčková – Klub chovatelů bojových a málo chovaných plemen: schůze 

pořádány při burze v Přerově, speciální výstava v Lipníku; 

- Miroslav Horák – Klub chovatelů barneveldek; 15 členů, dovoz násadových vajec 

z Holandska; 

- Václav Sekáč – Klub chovatelů rodajlendek: 29 chovatelů, u RI nedostatek nepříbuzného 

materiálu, dovoz ze SRN a Švýcarska, individuální kontrola uţitkovosti, rodokmenné  

líhnutí. Problém – čerň v letkách, velké těţkosti s některými posuzovateli – byť je dnes 

čerň povolena, tak se odvolávají na Vzorník plemen drůbeţe nebo podle Periodika pro  

 

 

 



 

 

posuzovatele drůbeţe počítají procentuální zastoupení černě. Na problematiku upozornili i 

Jaroslav Novák a Mgr. Karel Nietsch.  

Radim Weiter – Klub chovatelů vlašek, 42 členů, pobočka PKD zrušena, protoţe chovatelé 

nesledují uţitkovost, šlechtí především barevné rázy – 11 u velkých V, 9 u zdrobnělých; 

Miroslav Pawlas – Klub chovatelů araukan: klub zaloţen roku 2002, 25 členů, členové 

z Polska a Slovenska. Speciální výstava v Třinci, vstupní příspěvek 500 Kč; 

Jaroslav Novák – Klub chovatelů hamburčanek; 24 členů, 8 chovů HAsčt, 4 HA sčpruh, 2 

HAč, 2 HAzpruh, 6 zHA sčt, 2 zHAč, zHA zčteč; 

Josef Škoda – Klub chovatelů vodní drůbeţe: rozbitý a rozhádaný klub, snaha vše dát do 

pořádku; 

Jiří Král – Klub chovatelů velsumek – 34 členů, dobře pracující pobočka PKD, osvědčilo 

se pořádat VČS jindy neţ během speciální výstavy; 

Ing. Marie Zemanová – Klub chovatelů faverolek: 12 členů, potíţe s nepříbuzným 

chovným materiálem; 

Miroslav Harčarík, Ing. František Srp – Klub chovatelů českých plemen slepic: ve 

spolupráci s Mezinárodní testovací stanicí drůbeţe provedeno líhnutí násadových vajec a 

sexování kuřat, poté rozvoz kohout – zajištěna rotace. Klub získal státní dotace na pro 

genetické zdroje. Klub chystá ukázkovou expozici na Evropskou výstavu do Lipska.  

   Poté vystoupila Ing. Eliška Stejskalová – informovala o připravovaném Vzorníku plemen 

drůbeţe, vyjde v listopadu, cena bude stát cca 700 Kč. Vyšší cena je z důvodu, ţe 

publikace bude rozsáhlejší neţ Vzorník plemen králíků, vyjde niţším nákladem a musí se 

zaplatit poplatky za převzaté německé perokresby.  

 

        

 

Usnesení 06/2/1-4 
ze společného jednání ÚOK CHD a klubů chovatelů drůbeže konaného dne 

23. června 2006 v Praze 

 

- kluby chovatelů drůbeţe, které si do konce roku 2006 nevyřídí přidělení 

identifikačního čísla, budou zrušeny; 

- chovatelským klubům drůbeţe se doporučuje vést účet u Poštovní spořitelny (jsou 

zde pro ČSCH sjednány minimální poplatky); 

- kluby chovatelů drůbeţe, tedy organizace s právní subjektivitou, jsou ze zákona 

povinny od 1. ledna 2007 vést podvojné účetnictví (vedení formou amerického 

deníku); bliţší informace v broţuře „Účetnictví organizačních sloţek ČSCH od 

roku 2007“; 

- šlechtitelské a plemenné chovy a ostatní chovy evidované Plemennou knihou 

drůbeţe, jejichţ majitelé nevedou řádnou evidenci a neodevzdávají do PKD 

veškeré doklady, budou zrušeny; 

- v případě, ţe se nebude konat celostátní výstava, tak majitelé stávajících 

plemenných chovů přihlásí drůbeţ k uznávacímu řízení na buď na Českou výstavu 

drobného zvířectva v Litoměřicích, nebo na Výstavu Moravy a Slezska v Přerově, 

nebo na výstavu Náš chovatel v Lysé nad Labem. Zcela nové šlechtitelské chovy 

budou uznány přímo v chovu. 

 

 
   

 

Jednání zakončil ve 14.15 hod. Ing. František Šonka. 

 

                                                                                         Ing. František ŠONKA, 

                                                                 předseda ÚOK CHD a místopředseda Rady PKD 

Zapsala – Ing. Eliška Stejskalová 
 



_________________________________________________________________________ 

Český  svaz  chovatelů 
Maškova 3, 182 53 Praha 8 – Kobylisy  

tel.: 284683437                       fax: 284681451 

e-mail: drubez@cschdz.cz 

      www.cschdz.cz     

IČO: 00443204,    bank. spojení:  KB, Praha 8,     č. ú. 635-081/0100 

                                                                                                           V Praze 30. prosince 2006  

 

Zápis č. 3/2006 
ze společného jednání Rady Plemenné knihy drůbeže a Ústřední odborné komise 

chovatelů drůbeže, jež se konalo dne 7. prosince 2006 v Praze. 

 

Přítomni: J. Bayer, Ing. Bouma, CSc., P. Hrubeš, Ing. Konrád, I. Pavel, Ing. Promberge- 

                rová, PhD., Ing. Soukupová, CSc., Ing. Stejskalová, Ing. Šonka, Ing. Tuláček,  

                Prof. Ing. Tůmová, CSc., J. Vilhelm,  

 

Omluveni: Ing. Kratochvíl, CSc., M. Zelina, P. Ţuffa. 

 

PROGRAM: 1. Úvod, kontrola usnesení 

                      2. Informace o činnosti PKD 

                      3. Genetické zdroje drůbeţe 

                      4. Projednání a schválení dokumentace související s PKD 

                      5. Vzorník plemen drůbeţe 

                      6. Informace a závěry z korespondenčně či telefonicky řešených okruhů 

                      7. Plán práce na rok 2007 

                      8. Různé, diskuse, závěr 

 

 

Ad 1)  Úvod , kontrola usnesení 
   Jednání zahájila Prof. Ing. Tůmová, CSc. Při kontrole usnesení bylo konstatováno, ţe 

Poslanecká sněmovna Parlamentu České republiky přijala zákon č. 264/2006, kterým se 

mění zákon č. 563/1992 Sb., o účetnictví. Tímto zákonem došlo k posunutí povinnosti vést 

podvojné účetnictví pro organizace z původního data 1.1.2007 na 1.1.2008. Základní 

organizace, OO ČSCH a chovatelské kluby mohou tedy vést podvojné účetnictví aţ od 

roku 2008. Do té doby s mohou vybrat a vést účetnictví jednoduché, případně i podvojné.  

Ţádné kluby tedy nebudou na konci roku 2006 z důvodu, ţe nemají pořízené IČO a 

nevedou podvojné účetnictví, zrušeny. 

USNESENÍ 06/3/1/1: Povinnost vést podvojné účetnictví byla PS ČR posunuta na termín  

                                     od 1. ledna 2008, chovatelské kluby, které nemají vyřízené IČO a  

                                     nevedou podvojné účetnictví na konci roku 2006 zrušeny nebudou.   

    
Ad 2)  Informace o činnosti Plemenné knihy drůbeţe 

   Ing. Stejskalová referovala o počtech kontrolovaných chovů evidovaných Plemennou 

knihou drůbeţe. Konstatovala, ţe některé chovy jiţ byly uznány na České výstavě 

v Litoměřicích. V Přerově na Výstavě Moravy a Slezska nebyl uznán chov Václava 

Dvorského z důvodu prasklého nánoţního krouţku u slovenské husy. (Zvíře bylo jinak 

exteriérově v pořádku.) Bylo rozhodnuto, ţe chov bude přesto uznán. Řada chovů byla 

uznána přímo u chovatele. Všichni chovatelé, kteří o uznávací řízení nepoţádali, budou 

opětovně začátkem roku kontaktováni. 

   Plastové nánoţní krouţky na drůbeţ se v dřívějších letech odíraly – hlavně u vodní 

drůbeţe. Loňské krouţky – především větších velikostí – jsou zase křehké. Bylo 

rozhodnuto, ţe posuzovatelé drůbeţe budou na výstavách sledovat i kvalitu krouţků.  
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Procenticky se vyčíslí počet nekvalitních, poté bude navrţena změna v hospodářské 

smlouvě s výrobcem, která zpřesní postup při dodání zvýšeného počtu nekvalitních 

krouţků. Nabízí se i zajištění krouţků u jiného výrobce. 

USNESENÍ 06/3/2/1: Chovatelé, kteří doposud nepoţádali o uznání PCH, budou začát- 

                                     kem ledna 2007 opětovně kontaktováni. 

                     06/3/2/2: Posuzovatelé drůbeţe budou na výstavách sledovat kvalitu nánoţ- 

                                     ních krouţků na drůbeţ, do hospodářské smlouvy s výrobcem bude  

                                     uvedeno, jak postupovat při dodání nekvalitních krouţků.  

    

Ad 3)  Genetické zdroje drůbeţe 

   Ing. Soukupová, CSc. informovala o jednání ve Výzkumném výstavu ţivočišné výstavy 

v Praze-Uhříněvsi. 31. prosince 2006 končí platnost nynějšího „Národního programu 

uchování a vyuţití genetických zdrojů pro zemědělství“, dosavadní program je nahrazen 

novým. Momentálně nastupuje trend pohlíţet na všechny populace jako na geneticky 

cenné – tedy i na populace chované výzkumnými ústavy a zemědělskými podniky. Dále 

Ing. Soukupová informovala o výsledcích testování uţitkových vlastností českých slepic – 

test provedla Mezinárodní testovací stanice drůbeţe v Ústrašicích. Test opět ukázal, ţe 

česká slepice reaguje na podmínky testování stresově, výsledky byly velmi špatné. Pro 

srovnání však bude provedeno testování ještě v jiné testovací stanici. Prof. Ing. Tůmová, 

CSc. projedná moţnost testovat v roce 2008 české slepice v jiném zařízení – například 

v VÚŢV. Ing. Konrád referoval o zvaţovaném zrušení dotací Mze na kontrolu uţitkovosti. 

USNESENÍ: 06/3/3/1: Prof. Ing. Tůmová, CSc. projedná moţnost testovat v r. 2008  

                                      uţitk. vlastnosti českých slepic v jiném zařízení – např. ve VÚŢV. 

 

Ad 4)  Projednání a schválení dokumentace související s PKD 

   Vzhledem k tomu, ţe byl novelizovaný plemenářský zákon a některé změny se dotýkají i 

činnosti Plemenné knihy drůbeţe, byl Český svaz chovatelů vyzván Ministerstvem 

zemědělství České republiky, aby aktualizoval některé dokumenty, jichţ se změna 

plemenářského zákona dotýká (řád PKD, šlechtitelský program, směrnice pro uznávání 

kontrol. chovů a chovné cíle). Chovné cíle jednotlivých plemen a standardy plemen 

drůbeţe budou uvedeny v novém Vzorníku plemen drůbeţe, jenţ vyjde v únoru 2007.  

ÚOK CHD dokumenty upravila a připomínkovala. (Pozn. - ÚV ČSCH také 

korespondenčně připomínkoval a schvaloval dokumenty – schváleno 22. prosince 2006.) 

USNESENÍ 06/3/4/1: ÚOK CHD upravila a schválila dokumenty PKD – šlechtitelský  

                                     program, řád PKD a směrnice pro uznávání kontrol. chovů 

                                     (Pozn. – ÚV ČSCH korespondenčně připomínkoval a schválil tyto          

                                            dokumenty dne 22. prosince 2006 s platností od 1. ledna 2007.)  

 

Ad 5)  Vzorník plemen drůbeţe 

   Vzorník plemen drůbeţe vyjde v únoru. Protoţe je nezbytné, aby posuzovatelé měli před 

školením nový Vzorník plemen drůbeţe prostudovaný (řada věcí je řešena zcela nově), tak 

lze školení svolat aţ po rozeslání publikace – pravděpodobný termín školení je 24.-25. 

března 2007 v Čáslavi.  

USNESENÍ 06/3/5/1: Vzorník plemen drůbeţe bude rozeslán posuzovatelům, školení 

                                    se bude konat pravděpodobně 24.-25. března 2007 v Čáslavi.  

 

Ad 6)  Informace  a závěry z korespondenčně či telefonicky řešených okruhů 
   Aby se nemuselo operativně svolávat jednání ÚOK CHD, byla řada věcí řešena 

telefonicky a korespondenčně. Byly zrekapitulovány výsledky telefonicky projednaných 

okruhů. Na návrh výboru sboru posuzovatelů ÚOK CHD odsouhlasila Petera Ţuffu jako 

posuzovatele drůbeţe na Evropskou výstavu v Lipsku.  

   Dále byly zrekapitulovány korespondenčně řešené připomínky k Řádu pro posuzovatele 

zvířat. Legislativní komisi byly za ÚOK CHD předloţeny tyto připomínky: 

 



 

 

 - Část II, bod 5. Upravit poslední větu následovně:  Jmenuje vedoucí posuzovatele, kteří 

jsou oprávněni tuto funkci vykonávat na výstavách, na nichţ posuzují tři a více 

posuzovatelů jedné chovatelské odbornosti. 

- Část III, Posuzovatel má právo, pod písmenem e/ vypustit- se souhlasem pořadatele 

výstavy. Věta zůstane - Vstupovat zdarma na výstavy pořádané ČSCH, pokud se vystavují 

druhy zvířat, které je oprávněn posuzovat. 

- Část V, pod bodem 4/ Před poslední dvě věty vloţit větu. Do tří měsíců zveřejnit ve 

Věstníku adresu nového posuzovatele. 

- Část VI, vypustit bod 10. 

USNESENÍ 06/3/6/1: Jako posuzovatel drůbeţe na EV v Lipsku byl delegován P. Ţuffa. 

                    06/3/6/2: Legislativní komisi byly předloţeny připomínky k Řádu pro posu- 

                                    zovatele (viz výše).  

   

Ad 7)  Plán práce na 

   Pravděpodobný termín školení 24.-25. března 2007 Čáslav, před školení se bude konat 

jednání ÚOK CHD. 14. dubna (eventuálně 15. dubna 2007) se v Praze bude 

pravděpodobně konat konference odbornosti . Další jednání ÚOK CHD – září, prosinec 

2007. 

USNESENÍ 06/3/7/1: Školení posuz. pravděpodobně 24.-25.3.2007, Čáslav 

                                     - jednání ÚOK CHD 23.3, září, prosinec 2007 

                                     - konference odbornosti pravděpodobně 14.4. (event. 15.4.2007). 

 

Ad 8)  Různé, diskuse, závěr 

   ÚOK CHD projednávala tyto záleţitosti. Klubu chovatelů plymutek bude na pořízení 

videokazety (ke 100. výročí zaloţení) zaslán příspěvek 2 000 Kč. Nově zaloţenému Klubu 

chovatelů krůt a perliček bude zaslán příspěvek 2 000 Kč. 

   V testovací stanici v Opavě budou v roce 2007 testovány RI, zRI, FA a zFA. 

   Výstaviště Lysá nad Labem zaslalo ÚOK CHD nabídku na pořádání výstav, s nabídkou 

byl jiţ dříve seznámen ÚV ČSCH. Nabízí se několik druhů pořadatelství, a to i moţnost 

pořadatelství v celkové reţii výstaviště, za poplatek do svazové pokladny. ČSCH by tak 

získal finance bez rizik, ta by převzalo výstaviště. (Při velkých akcích je potřeba zajistit 

propagaci nejen ve svazovém tisku.)  

   ÚOK CHD povaţuje za důleţité, aby se kaţdým rokem konaly celostátní výstavy. 

Celostátní výstava, která se měla v roce 2006 konat v Praze-Letňanech, nakonec 

uspořádána nebyla. Plemenné chovy bylo nutné přihlásit na jiné výstavy, coţ s sebou 

přineslo další komplikace. Nápad pořádat pravidelně výstavy v Lysé nad Labem povaţuje 

za dobrý v případě, ţe by výstaviště zajistilo ještě další prostory (halu). (Desítky let se 

jezdilo do Brna, není tedy důvod bránit se pravidelným výstavám v Čechách.) Celostátní 

výstavu by spolupořádalo Výstaviště v Lysé nad Labem a ÚV ČSCH – 3. týden v listop. 

USNESENÍ 06/3/8/1: Klubu chovatelů plymutek bude zaslán příspěvek 2 000 Kč u pří- 

                                    leţitosti pořízení videokazety ke 100. výročí klubu. 

                     06/3/8/2: Nově zaloţenému Klubu chovatelů krůt a perliček bude zaslán přís- 

                                     pěvek 2 000 Kč.   

                          06/3/8/3: V testovací stanici drůbeţe v Opavě budou v roce 2007 budou tes- 

                                     továny RI, z RI, FA, zFA. 

                     06/3/8/:4 ÚOK CHD souhlasí s tím, aby se CV kaţdoročně pořádaly v Lysé 

                                    nad Labem (i v reţii výstaviště). Nutné je však rozšířit kapacitu 

                                    výstaviště.  

Jednání bylo zakončeno v 15.00 hodin. 

 

                      Prof. Ing. Eva Tůmová, CSc., v.r.                         Ing. František Šonka 

                             předsedkyně Raky PKD                                  předseda ÚOK CHD 
 

Zapsala – Eliška Stejskalová      


